
UCHWAŁA Nr XXXV/368/2021 

Rady Miejskiej w Chmielniku 

z dnia 30 września 2021 roku 

 
w sprawie przyjęcia apelu Rady Miejskiej w Chmielniku dotyczącego stanowiska  

w sprawie budowy i propozycji przyjętego do realizacji wariantu obwodnicy Chmielnika  

w ciągu drogi DK 73 i DK 78 

 

 

         Na podstawie art. 18 ust. 1 w zw. z art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 1372 ze zm.) w zw. z § 35 Statutu Miasta  

i Gminy Chmielnik przyjętego uchwałą nr IV/44/2003 Rady Miejskiej w Chmielniku z dnia  

22 lutego 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Chmielnik  (Dz. Urzęd. Woj. 

Świętokrzyskiego z 2003 r. nr 89, poz. 896 ze zm.), Rada Miejska  w Chmielniku uchwala co 

następuje: 

 

§ 1.  

1. Rada Miejska w Chmielniku postanawia przyjąć apel kierowany do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Kielcach w sprawie budowy  

i propozycji przyjętego do realizacji wariantu obwodnicy Chmielnika w ciągu drogi DK 

73 i DK 78.  

2. Treść apelu Rady Miejskiej w Chmielniku stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

   

 

§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Miejskiej w Chmielniku  

 

 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem powzięcia. 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

             w Chmielniku  

              Anita Jabłońska 



 

Uzasadnienie 

 

W związku z ogłoszonymi przez Generalną Dyrekcję  Dróg Krajowych i Autostrad, 

Oddział KIELCACH, konsultacjami i będącym w opracowaniu Studium Techniczno-

Ekonomiczno-Środowiskowego z elementami Koncepcji Programowej dla przedsięwzięcia 

„Budowa obwodnicy Chmielnika w ciągu drogi DK 73 i DK 78”,  Rada Miejska w Chmielniku 

(w oparciu o § 35 Statutu, który brzmi: „Rada swoje stanowisko wyraża w formie uchwał. Rada, 

w trybie przewidzianym dla uchwał, może także podjąć apele - nie zawierające prawnie 

wiążącego wezwania do określonego zachowania się, podjęcia inicjatywy lub zadania”) 

postanawia podjąć i przekazać swoje stanowisko w sprawie budowy i propozycji przyjętego  

do realizacji wariantu obwodnicy Chmielnika w ciągu drogi DK 73 i DK 78. 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

             w Chmielniku  

              Anita Jabłońska 



Załącznik do uchwały 

Nr XXXV/368/2021 Rady Miejskiej w Chmielniku  

z dnia 30 września 2021 roku 

 

Apel Rady Miejskiej w Chmielniku 

dotyczący stanowiska w sprawie budowy i propozycji przyjętego 

do realizacji wariantu obwodnicy Chmielnika 

w ciągu drogi DK 73 i DK 78 

 

My, niżej podpisani przedstawiciele samorządu z terenu gminy Chmielnik, mając  

na celu wszechstronny rozwój społeczno-gospodarczy gminy, popieramy podjęte działania  

w zakresie budowy obwodnicy Chmielnika w ciągu drogi DK 73 i DK 78.   

Dzięki realizacji inwestycji powstanie nowy system komunikacyjny i transportowy, 

który zapewni  wyprowadzenie  ruchu  tranzytowego  z terenu miasta Chmielnika oraz  

zwiększy dostępność  zewnętrzną  i  spójność wewnętrzną miasta. Dodatkowo zwiększy się 

bezpieczeństwo ruchu drogowego. Inwestycja  ta  sprzyjać  będzie  zrównoważonemu 

rozwojowi gminy i stworzy korzystne warunki do realizacji nowych inwestycji. Budowa 

obwodnicy rozwiąże zatem wiele problemów: umożliwi wyprowadzenie ruchu tirów poza 

ścisłe centrum miasta, zmniejszy się natężenie hałasu, poprawi bezpieczeństwo i komunikację 

drogową.  

Dodatkowo chcemy wesprzeć proces poszukiwania najlepszego śladu dla planowanej 

obwodnicy Chmielnika w ciągu drogi DK 73 i DK 78. Każdy z zaproponowanych czterech 

wariantów niesie ze sobą mniejsze lub większe uciążliwości. Kluczowe jest jednak, aby 

uciążliwości jakie niesie ze sobą obecność tak ważnej infrastruktury były co najmniej 

rekompensowane przez korzyści dla lokalnych społeczności. A korzyści z trasy będą tylko 

wówczas, gdy ominie ona zwarte skupiska domów, powstaną odpowiednie rozwiązania 

węzłowe i dróg dojazdowych, które będą stymulować gospodarczo poszczególne obszary,  

a odpowiednie rozwiązania techniczne zapewnią niezakłócone funkcjonowanie ludzi  

i przyrody.  

Dlatego, też absolutnie nie akceptowalne są przez nas warianty 1 i 2, gdyż przecinają 

zabudowę mieszkaniową ulicy Leśnej, będącej tzw. „oazą ciszy” miasta Chmielnika, jak 

również gęstą zabudowę części wsi Przededworze. 

Stoimy na stanowisku, że zaproponowane połączenie wariantu 2 z 3 daje największe 

możliwości znalezienia optymalnego i dogodnego śladu przebiegu obwodnicy pod względem 

społecznym, co niewątpliwie wpłynie na ograniczenie konfliktów społecznych, ale również 

środowiskowym i funkcjonalnym. Kompilacja wariantu 2 z 3 jest w większej części oddalona 

od terenów zabudowanych, a tym samym dotyczy terenów mniej zurbanizowanych, co 

niewątpliwie daje szansę na ich stymulację gospodarczą i prognozuje wymierne korzyści 

mieszkańcom i gminie. 

Uważamy, iż realizacja inwestycji przyczyni się do zwiększenia atrakcyjności 

gospodarczej gminy poprzez poprawę spójności i efektywności regionalnego systemu 

transportowego. Dzięki realizacji przedsięwzięcia nastąpi usprawnienie połączeń pomiędzy 

regionalnymi ośrodkami rozwojowymi.  

Budowa obwodnicy jest bardzo istotna dla naszej gminy. Jesteśmy przekonani, iż realizacja 

przedsięwzięcia przyczyni się do zmniejszenia uciążliwości podróżowania, zwiększenia 

przepustowości i jakości połączeń transportowych. Miasto Chmielnik – intensywnie 

zamieszkałe – zostanie odciążone od ruchu tranzytowego.  

Jesteśmy przekonani, iż przedsięwzięcie to jako element rozbudowy infrastruktury  

w gminie przyczyni się do zwiększenia jej atrakcyjności pod względem inwestycji  

i zatrudnienia. Będzie jednocześnie zdecydowanym krokiem na rzecz usuwania barier 



przestrzennych w przepływie ludzi i towarów, a także ułatwieniem w zakresie dostępności do 

obszarów inwestycyjnych i gospodarczych oraz odciążeniem układu komunikacyjnego miasta 

Chmielnika. Kierując się troską o naszych mieszkańców pragniemy podkreślić, iż bardzo 

istotne dla nas jest również uzyskanie wyższej aktywności inwestycyjnej, co w sposób 

bezpośredni przekłada się na miejsca pracy.  

Biorąc pod uwagę powyższe uważamy, iż istnieje konieczność realizacji 

przedmiotowego zadania. Dlatego też wyrażamy zdecydowane poparcie dla tej bardzo istotnej 

inwestycji, która jest jednym z najważniejszych obecnie dla nas przedsięwzięć o charakterze 

ponadlokalnym. Spośród czterech wskazanych wariantów przebiegu obwodnicy Chmielnika  

w ciągu drogi DK 73 i DK 78 rekomendujemy kompilację wariantu „2.” z „3.”.  

 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

             w Chmielniku  

              Anita Jabłońska 


